
RAADSCOMMISSIE  3 oktober 2016 

WELZIJN 

 

 

Aanwezig 

 

Kerstin Hopf, voorzitter 

  

Martine De Raedemaeker, Zineb El Boussaadani, Klaartje Heiremans, Glenn 

Nason, Patrick Princen, Hamid Riffi, Ali Salmi, Rita Van den Bossche, 

Alexander Vandersmissen, commissieleden 

 

 Externen: Leen Geys, Joris Naudet 

 

 Ambtenaren: Jan Bal, Gert Eeraerts 

 

Verontschuldigd Koen Anciaux, Johan De Vleeshouwer, Wesley Doms, 

 

 

Datum 3 oktober 2016 – van 19.00u tot 20.15 uur 

 

 

1. Goedkeuring verslag 12 september 2016. 

 

Het verslag wordt goedgekeurd. 

 

2. Toelichting ‘het steunpunt Asiel en Migratie vzw’ (toelichting door Leen Geys, 

coördinator). 

 

 

 

Mevr. Leen Geys en dhr. Joris Naudet geven een toelichting aan de hand van een presentatie, 

opgeladen in cobra. 

 

Ali Salmi: hoe pakken jullie de desinformatie of het vormen van actiegroepen concreet aan ? 

 

Leen Geys: je kan niet naast iedereen gaan staan, maar we slagen er meestal wel in om 

mensen te wijzen op de gevolgen van hun rol. Af en toe verschijnt er nog iets in de pers, maar 

dat is meestal niet in het voordeel van de betrokkenen. 

 

Glenn Nason: de folders die jullie verspreiden, gaan die specifiek naar OKAN-initiatieven? En 

wat doen jullie voor andere scholen? 

 

Leen Geys: ja, naar OKAN. Maar wij gaan bijvoorbeeld ook spreken in het basisonderwijs en 

het deeltijds onderwijs. We willen hier een zo realistisch mogelijk beeld te scheppen. Vooral 

naar jongeren is dat zeer belangrijk. 

 

Glenn Nason: En wat is jullie dienstverlening voor de vluchtelingen dan zelf? Hoeveel vragen 

krijgen jullie zo? 

 

Leen Geys: ja, in de eerste plaats zijn dat vragen over hun persoonlijk dossier. Basisonderwijs 

is vooral naar trauma.  

 

Glenn Nason: en naar meerderjarigen?  

 

Leen Geys: ja, je moet goed informatie aanbieden. Soms wordt er gezegd dat als ze goed 

genoeg Nederlands spreken, ze er wel zullen komen. Dat is natuurlijk niet correct. 

 

Glenn Nason: wat omvat de financiering van Caritas? 

 



Leen Geys: Caritas baat hier een deel van zijn werking uit. Wij nemen de begeleiding daarvoor 

op en krijgen daar een bijdrage voor. 

 

Glenn Nason: wat omvat sociale maribel? hoe vullen jullie dat in? 

 

Leen Geys: dat is de financiering waarmee we iemand enkele uren extra kunnen inzetten.  

 

Glenn Nason: is het niet zo dat de piek van de asielcrisis pas nu haar beslissing krijgt. 

 

Joris Naudet: dat is correct. We zien dat nu mensen hun beslissing ontvangen, dat betekent 

nog niet dat de druk wegvalt voor ons, integendeel.  

 

Ali Salmi: zijn die dossiers personen of gezinnen? 

 

Joris Naudet: dat zijn gezinnen. Vroeger werden enkel personen weergegeven dus altijd 

opletten met vergelijken van exacte cijfers. We hebben in het afgelopen jaar de crisis niet zo 

zeer gevoeld door onze cliënten, wel door extra vragen van de buitenwereld. 

 

Zineb El Boussadani: verklaar die piek (in de grafiek) eens in augustus 2016. 

 

Joris Naudet: het is zeer moeilijk om die pieken te koppelen aan concrete evenementen. 

 

Patrick Princen: zijn dat (refererend naar de grafiek) dan uitgeprocedeerden? 

 

Leen Geys: niet noodzakelijk, hoor. Dit zijn alle soorten van statuten. 

 

Glenn Nason: is die trend afhankelijk van afhandeling van dossiers of van nieuwe instroom?  

 

Joris Naudet: beiden samen verklaren de trend. 

 

Glenn Nason: in de krant wordt toch een daling vastgesteld, dat is in contradictie met wat u 

zegt. 

 

Joris Naudet: ja, er is een daling maar ten opzichte van de piek. Ten opzichte van 2014 is er 

een belangrijke stijging. Daarnaast hebben wij nu, eerder dan op de piek, extra werk aan het 

begeleiden van al deze mensen. 

 

Ali Salmi: als je vergelijkt met langer geleden. Hoe zit het dan? 

 

Joris Naudet: vanaf 1990 tot nu, in 2000 is er een grote golf geweest en in 2015 was er een 

grote golf. Cijfers vergelijken is altijd moeilijk. Het is nog niet zo lang geleden dat we zelf 

weinig investeerden in correcte cijfergegevens. 

 

Glenn Nason: u geeft de statuten weer aan de hand van percentages. In nominale waarden, 

zijn er dan ook wijzigingen? 

 

Joris Naudet: moeilijk te zeggen, ik vermoed van wel. 

 

Patrick Princen: die Belgen, wie zijn dat dan? 

 

Leen Geys: dat kunnen Belgen zijn die Belg geworden zijn of via gezinsherenigingen. Maar ook 

daar proberen we af te raden of toch zeer realistisch mee om te gaan. 

 

Glenn Nason: en die Marokkaanse mensen? 

 

Leen Geys: meestal zijn dat mensen die clandestien in België zijn en geen of weinig netwerk 

hebben. 

 

Glenn Nason: ik ben verbaasd! Marokkaanse mensen, die hier geen netwerk hebben. En met 

betrekking tot die terugkeercijfers … Ik zie Italië, Roemenië, ... Hoe kan dat? 

 



Leen Geys: dat zijn meestal derdelanders. Mensen die al een procedure hadden in een ander 

land en daar een statuut hebben verworven. Die mensen hebben er dan belang bij om asap 

terug te keren naar dat land, alvorens ze dat statuut verliezen. 

 

Glenn Nason: hoe is de situatie voor Thaise vluchtelingen? 

 

Leen Geys: vaak vrouwen, maar ik kan daar weinig over zeggen. 

 

Rita Vanden Bossche: hoe komen die mensen hier dan terecht? 

 

Leen Geys: de meeste mensen worden gestuurd of via mond aan mondreclame. Dat heeft het 

voordeel dat wij streng objectief kunnen zeggen omdat er al een vertrouwen is. 

 

Glenn Nason: hoe bedoel je concreet het gebrek aan werken met tolken? 

 

Leen Geys: hier werken we altijd met tolken, maar de administraties werken in het 

Nederlands. Als er iemand crasht, is hulp verlenen in het Nederlands niet mogelijk. Wat betreft 

SOLENTRA moet dat ook. 

 

Rita Vanden Bossche: met betrekking tot de ontradingspolitiek, is het toch verstandig om geen 

onrealistisch beeld te scheppen. 

 

Leen Geys: er is een verschil tussen ontrading en realisme natuurlijk. Hier in het steunpunt 

proberen we steeds realistische informatie te verstrekken. 

 

Glenn Nason: van waar komt die ontrading dan! 

 

Leen Geys: dat begint aan de grens van Europa. 

 

Alexander Vandersmissen: en veel vroeger, die mensen lezen ook de actualiteit hé. 

 

Klaartje Heiremans: ik wou vragen, het aantal contacten was in 2014 rond de 400 unieke 

bezoekers, nu bijna 600. Hoe vangen jullie dat op binnen deze equipe. 

 

Leen Geys: vorig jaar hebben we vanuit de provincie iemand bij gekregen en ook via de stad. 

Maar dat is maar tijdelijk, natuurlijk. 

 

Jan Bal: Het Sociaal Huis heeft 1 extra vte geïnvesteerd. Daarnaast hebben we een acute nood 

opgelost door iemand tijdelijk te detacheren. Er volgt nu een grote vraag naar begeleiding bij 

uitstroom, wonen, etc. Dit alles staat los van de collectieve opvang. 

 

Martine De Raedemaeker: is er samenwerking met de collectieve opvang? 

 

Leen Geys: ja, er is zeker overleg. En de mensen die daar zijn, helpen we uiteraard zoals alle 

anderen. 

 

Jan Bal: maar ook daar moeten we realistisch in zijn. Van belang was dat de collectieve 

opvang opengegaan is op 22/3. Dat betekent dat de grote instroom van Irak en Syrië al 

voorbij was. Dat betekent een zeer gemengde groep daar. Maar de mensen komen vaak van 

elders ook. 

 

Alexander Vandersmissen: het viel me op dat het aandeel subsidiaire bescherming zeer klein 

is. Hoe komt dat? 

 

Joris Naudet: Syriërs worden waarschijnlijk erkend als vluchtelingen, hetgeen betekent dat er 

weinig subsidiaire zijn. 

 

Leen Geys: ik vond dit toch ook wel raar hoor. Ik had het anders verwacht. 

 

Alexander Vandersmissen: eigenlijk zeg je dat door het conflict in Syrië, er verwacht wordt dat 

dit nog zeer lang gaat duren en dat subsidiaire bescherming hier niet gebruikt wordt! 
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Jan Bal: hier is een recente wijziging op federaal vlak van toepassing. In de toekomst zal er 

meer subsidiaire zijn. 

 

Klaartje Heiremans: u zei een stijging van vrijwilligers. Werken jullie samen met Welcome In 

Mechelen (WIM)? 

 

Leen Geys: wij hebben zeer regelmatig contacten met hen. Vooral in individuele dossiers. Die 

120 waren een momentopname, de telefoon stond niet meer stil. We hebben vooral gefocust 

op ontraden. Want mensen die vluchtelingen in huis halen, zorgen er vaak voor dat de 

procedure stopt bij de vluchtelingen of dat ze door conflicten deze zelf moeten op straat 

zetten. 

 

De voorzitter bedankt de aanwezigen en het steunpunt. 

 

 

 

 

 Verslaggever: Gert Eeraerts  


